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一、本辦法依據「國立中興大學研究生獎助學金實施辦法」訂定之。 

Article 1  This regulation is established in accordance with the "National Chung Hsing University 

Graduate Student Scholarship Implementation Guidelines." 

二、本系設「服務學習獎助學金委員會」，置委員七人，系主任為當然委員兼召集人，其他

委員由本系教師互選之，任期二年，負責審核學生各項獎助學金申請案、研究生獎助學

金之申請及分配事宜，並辦理受獎助研究生之考核工作。 

Article 2  The department establishes the "Service Learning Scholarship Committee," consisting of 

seven members. The department chair serves as an ex officio member and convener, 

while the remaining members are elected by the faculty of the department. The term of 

office is two years. The committee is responsible for reviewing scholarship applications, 

processing and allocating graduate student scholarships, and evaluating scholarship 

recipients. 

三、本系研究生獎助學金分獎學金及助學金二種。獎學金發給學業與研究有優異表現者；

助學金獎助下列類別研究生。 

(一)參與教學實務之教學助理，其發放依本校「教學助理制度實施要點」辦理。  

(二)協助行政及其他工作之行政助理，其性質為勞動型兼任助理。 

Article 3  The graduate student financial aid in this department is divided into two categories: 

scholarships and assistantships. Scholarships are granted to students who demonstrate 

exceptional academic and research performance. Assistantships provide financial 

support to graduate students serving in the following roles: 

1. Teaching Assistants: Those participating in practical teaching activities will receive 

compensation according to the university’s “Teaching Assistant System 

Implementation Guidelines.”  

2. Administrative Assistants: Those assisting with administrative and other tasks are 

classified as labor-type part-time assistants. 

四、本系研究生獎學金申請規定：獎學金發給符合下列條件者，擇一頒發，如獲孫守恭教

授植物病理學術獎勵金之植物病理菁英獎者，不適用本項辦法。 

(一)歷年成績平均為全班前 25%，且續留本系碩士班就讀滿一年者，每人頒發 15,000

元。 



(二)同時考取頂尖研究型大學之研究所，放棄它所入學資格，而續留本系碩士班就讀滿

一年者，每人頒發 10,000 元。 

(三)本系學生應屆考上本系並應屆就讀滿一年者，每人頒發 5,000 元。 

(四)本系獎勵預研生獎學金，每人頒發 20,000 元。 

(五)博士班新生入學獎學金：本國籍非在職一般生就讀本系博士班者，每年發給 50,000

元獎學金，以 3 年為原則，之後視學生學術表現給予獎學金，獎學金金額以 50,000

元為限，但已獲培育優秀博士生獎學金者不得支領。 

(六)本系研究生於研究有特殊優異表現或對系發展有特殊貢獻者，視當年經費額度，核

定獎勵金額。 

Article 4  Regulations for Applying for the Departmental Graduate Scholarship:  

This scholarship is awarded to eligible recipients based on the criteria below, with each 

student eligible to receive only one type of scholarship. Recipients of the Professor Shou-

Kung Sun Plant Pathology Academic Award – Plant Pathology Excellence Award are not 

eligible for this scholarship. 

1. Students whose cumulative GPA ranks in the top 25% of their class and who have 

completed at least one year in the department's master's program will receive 

NT$15,000. 

2. Students who are simultaneously admitted to a top-tier research university's 

graduate program but choose to forgo that admission and continue their studies in 

the department's master's program for at least one year will receive NT$10,000. 

3. Students who are admitted to and enroll in the department's master's program 

immediately after completing their undergraduate studies will receive NT$5,000. 

4. Recipients of the Departmental Pre-Graduate Research Scholarship will receive 

NT$20,000. 

5. Doctoral Program Entrance Scholarship: Full-time domestic students (non-

working professionals) enrolling in the department's Ph.D. program will receive 

NT$50,000 per year for up to three years. Further funding will be determined 

based on academic performance, with a maximum scholarship amount of 

NT$50,000. However, recipients of the Outstanding Ph.D. Student Scholarship 

are not eligible for this award. 

6. Graduate students who demonstrate outstanding research achievements or make 

significant contributions to the department's development may receive additional 

financial awards based on the available budget for that year. 

五、本系助學金審核標準，獎金金額及工作分配，由審核委員會核定。 

Article 5  The review committee determines the evaluation standards, scholarship amounts, and 

work assignments for the department’s assistantships. 

六、 本系之獎助學金總額依校方分配款按比例區分博士生及碩士生兩部分。凡中途休學或

退學研究生之獎助學金由本系自行調配。 

Article 6  The total funding for scholarships and assistantships in the department will be allocated 

proportionally between doctoral and master’s students based on the funds distributed by 

the university. Awards for students who suspend or withdraw from their studies will be 

reallocated at the department’s discretion.  

七、 申請獎助學金之研究生有工作不力或觸犯校規受記過以上處分者，應予限制申請或停



發獎助學金。在職生不得申請。 

Article 7  Graduate students applying for scholarships or assistantships who demonstrate 

inadequate work performance or receive a demerit (or higher disciplinary action) for 

violating university regulations will be restricted from applying or will have their 

awards revoked. Employed students are not eligible to apply. 

八、 本辦法經系務會議通過，並依行政程序陳請校長核可後實施，修正時亦同。 

Article 8  These regulations shall be implemented upon approval by the Department Affairs 

Meeting and subsequent authorization by the University President through the 

administrative procedure. The same applies to any amendments. 

 

【In case of any dispute, the explanation shall be based on the Chinese version.】 

 


